
 

 

Kredsbestyrelsesmøde i Vendsyssel kreds torsdag den 9. januar 2020 kl. 17.00-19.30 på 

Rådgivningscenter Nord, Aalborgvej 92, Hjørring. 

Deltagere: Thomas, Betty, Gerda, Jens, Benjamin, Bo Kølle, Helge 

Afbud: Bo Storm 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. 

2. Godkendelse af referatet fra kredsbestyrelsesmødet den 4. december 2019 

Det blev godkendt.  

3. Mødeplan for 2020 

1. Opfølgning på mødeplan for 2020. Den udleverede plan blev tilføjet endnu et møde, nemlig 

    15. januar på Vrå Højskole. Emnet er regionplanen 2020-2024. 

2. Planlægning af årsmødet. Vi håber at kunne være på forsyningen i Frederikshavn. Den nye bestyrelse 

    kan man ikke bare stille op til. Men man skal stille op til én af de syv poster, som vi har bestemt, der skal  

    være. Thomas stiller op som formand. Betty stiller op som kommunekoordinator i Frederikshavn. 

    Bo Kølle stiller op som kommunekoordinator på Læsø. Benjamin stiller op som kommunekoordinator i 

    Brønderslev. Foreløbig er der ingen i den nuværende bestyrelse som stiller op til at være idéudvikler af 

    det lokale friluftsråd, at varetage sekretariatsopgaver eller at være kommunekoordinator i Hjørring. 

    Bo Storm har for længst meddelt, at han ikke stiller op. Det samme gælder Helge. På mødet tilkendegav 

    både Gerda og Jens, at de ikke ønskede at stille op. De blev dog kraftigt opfordret hertil. De lovede at 

    overveje situationen. Thomas forventer, at der i den nye bestyrelse bliver ét månedligt møde.     

3. Planlægning af arbejdet før årsmødet. Friluftsrådet har 85 medlemsorganisationer, hvoraf mange er 

    repræsenteret i de fire kommuner, som indgår i vores kreds. I princippet skal der skrives til hvert 

    enkelt relevant medlem i de fire kommuner med invitation til at dukke op til årsmødet. Alle som 

    tager imod invitationen er automatisk medlem af det lokale friluftsråd og kan stille op til én af de syv 

    poster. Der blev arbejdet på en liste med mailadresser over kontaktpersoner. Thomas forsøger at få 

    Bo Storm til at finde en oplægsholder, der kan fortælle noget om den planlagte geopark i 

    Frederikshavn.   

4. Fordeling af skriveopgaver til beretningen for 2019. Opgaverne blev fordelt. 

 

4. Fredning 

Sommerhus ved Vandplasken. Thomas redegjorde for en ny afgørelse i denne sag. Der kan ikke gives 

tilladelse til opførelse af shelter. En detaljeret gennemgang af afgørelsen kan findes i mappen fredning i 

kredspostkassen. 

 



 

 

5. Regionen 

Den regionale udviklingsplan 2020-2024. Thomas deltager i møde den 15. januar på Vrå Højskole. 

6. Nyt fra NS Vendsyssel 

Intet. 

7. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Besøg fra sekretariatet 4. februar. Simone kommer. Forberedelserne til årsmødet skal finpudses.   

2. Kredspostkassen. Der er tilsyneladende stadig problemer for nogle med at komme ind i denne. Thomas 

    tager sin computer med næste gang.  

3. Udlodningsmidler. Thomas gennemgik de sidste nyheder.   

 

8. Afholdte møder 

Ingen. 

9. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

Vejspærring ved Furreby. Thomas gennemgik sagen. Spærringen skal fjernes. Sagen kan findes i mappen 

Hjørring i kredspostkassen. 

Brønderslev Kommune. 

Grønt råd 5. december. Gerda refererede kort. Ét af punkterne var Jyske Ås. Der arbejdes igen med en 

naturpark her. Referat er udsendt. 

Frederikshavn Kommune. 

Grusgrav ved Sæby. Sagen drejer sig om råstofindvinding ved Lyngså og er foranlediget af Simone. Betty 

tager kontakt til hende. Se eventuelt mappen Frederikshavn i kredspostkassen. 

Læsø Kommune. 

Intet. 

 

10. Næste møde 

Tirsdag den 4. februar 2020 i Hjørring. 

11. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


